

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN**

**DEWAN RAKYAT, MALAYSIA**

**DARIPADA** : Y.B. TUAN OSCAR LING CHAI YEW  
(SIBU)  
**PERTANYAAN** : LISAN  
**TARIKH** : 21.03.2017

Y.B. TUAN OSCAR LING CHAI YEW [ SIBU ] minta **MENTERI KEWANGAN** menyatakan tindakan yang akan diambil oleh Kerajaan apabila harga runcit minyak mencatat RM3 seliter. Adakah Kerajaan mempunyai rancangan untuk memulakan subsidi minyak.

**JAWAPAN**

Tuan Yang di-Pertua,

Penentuan harga runcit petrol dan diesel di Malaysia adalah berdasarkan mekanisme pengapungan harga terkawal (*managed float*). Kerajaan telah melaksanakan mekanisme ini sejak 1 Disember 2014 di mana harga runcit petrol RON 95 dan diesel dipengaruhi oleh purata harga minyak mentah dunia pada bulan sebelumnya. Oleh itu,

secara amnya, harga runcit RON95 dan diesel di pam akan berubah pada setiap bulan bergantung kepada turun naik harga minyak mentah di pasaran dunia.

Pelaksanaan mekanisme pengapungan terkawal ini adalah salah satu langkah rasionalisasi subsidi Kerajaan bagi menstruktur semula dan mengalih secara berperingkat kaedah pemberian subsidi secara pukal kepada subsidi yang lebih bersasar. Di bawah prinsip ini, pemberian subsidi tetap diteruskan tetapi disasarkan secara terus hanya kepada golongan berpendapatan rendah yang benar-benar memerlukan.

Selain itu, pelaksanaan langkah rasionalisasi subsidi ini adalah bagi meningkatkan kecekapan perbelanjaan dan pengagihan sumber kewangan negara serta menggalakkan penggunaan sumber tenaga yang lebih cekap. Ketirisan perbelanjaan Kerajaan juga dapat dikurangkan khususnya melalui pengurangan kegiatan penyeludupan dan penyelewengan serta penggunaan barangan bersubsidi oleh warga asing.

Tuan Yang di-Pertua,

Pada masa ini, harga minyak mentah dunia berada pada paras antara USD50 hingga USD55 setong dan diunjurkan kekal rendah bagi tempoh beberapa tahun ke hadapan. Hal ini berikutan lebih bekalan minyak mentah berbanding permintaan di pasaran antarabangsa dan aktiviti ekonomi global yang dijangka kekal perlahan. Untuk makluman, harga runcit minyak mampu mencapai RM3 seliter hanya apabila harga minyak mentah berada pada paras kira-kira USD80 setong.

Tuan Yang Di-Pertua,

Penjimatan yang diperoleh pada tahun 2015 melalui rasionalisasi subsidi bahan api iaitu dengan pelaksanaan mekanisme pengapungan terkawal tersebut adalah berjumlah kira-kira RM16 bilion. Sebahagian daripada penjimatan ini disalurkan semula secara terus kepada kumpulan sasar dalam bentuk bantuan tunai seperti BR1M dan bantuan persekolahan, manakala sebahagian lagi digunakan untuk membiayai program dan projek pembangunan yang memberi manfaat kepada rakyat. Ini termasuk menyediakan peruntukan untuk perkhidmatan pendidikan dan kesihatan, pembangunan masyarakat di bandar dan luar bandar serta menambah baik sistem pengangkutan awam.

Kerajaan tetap komited dengan langkah konsolidasi fiskal dan tidak bercadang untuk kembali kepada mekanisme pengagihan subsidi secara pukal yang tidak cekap dan membawa banyak ketirisan. Pada masa yang sama, Kerajaan akan memastikan bahawa mekanisme pemberian subsidi adalah lebih bersasar kepada golongan yang memerlukan terutamanya yang berpendapatan rendah dan sederhana.

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN  
DEWAN RAKYAT**

**PERTANYAAN : BAGI JAWAB LISAN**

**DARIPADA : DATO' HAJI MAHFUZ BIN OMAR  
[ POKOK SENNA ]**

**TARIKH : 21 MAC 2017 (SELASA)**

**SOALAN : 63**

**Dato' Haji Mahfuz Bin Omar [ Pokok Sena ]** minta **MENTERI PENGANGKUTAN** menyatakan bagaimana perkiraan pembayaran yang dipersetujui antara Kerajaan dengan Lembaga Tabung Angkatan Tentera berkaitan pengendalian Sistem Penguatkuasaan Automatik (AES).

## **JAWAPAN**

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Yang Berhormat, kaedah pembayaran yang dipersetujui antara pihak kerajaan dan Lembaga Tabung Angkatan Tentera (LTAT) berkaitan pengendalian Automated Enforcement System (AES) atau nama barunya Automated Awareness System (AwAS) sedang dalam peringkat akhir perbincangan, memandangkan masih terdapat beberapa perkara yang perlu diperhalusi dari sudut kandungan kontrak, perubahan terma serta pandangan daripada Kementerian Kewangan.

Secara dasarnya, kaedah pembayaran akan terbahagi kepada dua iaitu fi tetap dan fi boleh ubah. Bagi kadar bayaran fi tetap, MOT dan LTAT telah bersetuju supaya bayaran adalah mengikut jumlah pemasangan kamera sehingga April 2018. Manakala bagi pembayaran fi boleh ubah, adalah selaras dengan keputusan yang dipersetujui oleh Mesyuarat Jemaah Menteri pada 11 November 2016, iaitu pembayaran fi boleh ubah adalah berdasarkan jumlah saman sah yang dikeluarkan oleh pihak Jabatan Pengangkutan Jalan (JPJ).

**NO. SOALAN: 64**

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT**

**PERTANYAAN : LISAN**

**DARIPADA : TUAN AHMAD MARZUK BIN SHAARY  
[ BACHOK ]**

**TARIKH : 21.03.2017 (SELASA)**

**SOALAN : 64**

Tuan Ahmad Marzuk Bin Shaary [ Bachok ] minta **PERDANA MENTERI** menyatakan usaha Suruhanjaya Pencegahan Rasuah Malaysia (SPRM) dalam memerangi rasuah pilihan raya dan mencegah pembelian undi dalam menghadapi Pilihan Raya Umum ke-14.

**JAWAPAN: YB SENATOR DATUK PAUL LOW SENG KUAN  
MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI**

Tuan Yang di-Pertua,

Skop aktiviti pencegahan rasuah adalah luas dan menyeluruh serta meliputi pencegahan semua jenis kesalahan yang diperuntukan di bawah Akta SPRM 2009, serta merangkumi pelbagai bidang terutamanya yang berisiko tinggi.

Usaha memerangi rasuah pilihan raya dan mencegah pembelian undi dalam menghadapi Pilihan Raya Umum bukanlah tanggungjawab SPRM semata-mata. Walaupun SPRM diberi kuasa menyiasat dibawah kesalahan seksyen 7, 8, 9, 10 dan 11 Bahagian III Akta Kesalahan Pilihanraya 1954 (Akta 5) yang disenaraikan sebagai kesalahan yang ditetapkan di bawah seksyen 3 Akta SPRM 2009, namun peranan yang lebih besar terletak pada pihak PDRM yang mempunyai kuasa menyiasat semua kesalahan di bawah Akta 5.

Walaubagaimanapun, bagi tujuan pemantauan dan menerima maklumat kesalahan mengenai perbuatan rasuah berkaitan pilihan raya, SPRM ada membuka bilik gerakan yang beroperasi 24 jam sehari di seluruh Malaysia semasa proses pilihanraya umum. Namun demikian, SPRM hanya boleh bertindak menyiasat kesalahan rasuah di bawah Bahagian III Akta 5, jika terdapat maklumat yang mempunyai asas kesalahan rasuah sebagaimana yang diperuntukkan oleh Akta SPRM 2009.

Sekian, terima kasih.